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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Protest in fata Ministerului Muncii: 'Raluca Turcan, te provocam sa traiesti pe 

salariul minim' 

• MediaSind lanseaza Campania #Vrem respect pentru angajatii TVR! 

• Iohannis: Nu am convingerea ca se va gasi o solutie dupa prima runda de 

consultari / E greu de negociat cu un partid care a daramat guvernul / Ce spune 

despre posibilitatea de a-l desemna din nou pe Citu 

• Sedinta fara ordonante de urgenta - Lista actelor normative adoptate de 

guvernul interimar in prima sedinta 

• Guvernul a alocat peste un miliard de lei din Fondul de rezerva pentru proiectele 

locale, “indiferent de culoare politica”. Potrivit Ministerului Dezvoltarii, o parte din 

suma va acoperi costurile cu serviciile de asistenta sociala si de protectie a copiilor. 

• Marcel Ciolacu joaca la rupere: plangere penala impotriva lui Florin Citu si a 

ministrilor 

• Florin Citu: Am luat decizia ca PNL si guvernul sa sustina plafonarea preturilor la 

energie in Romania 

• Expertii in energie critica modul in care guvernul a calculat limitele de consum 

pentru compensarea facturilor la gazele naturale 

• Furnizori de energie amendati pentru nereguli, care au dus la majorarea 

preturilor 

• Ministrul Energiei: ”Romania va construi cu partenerii americani, canadieni si 

francezi cele 2 reactoare de la Cernavoda” 

• Majorare masiva a burselor pentru elevi, din semestrul al doilea. Bursele de merit 

se vor acorda doar pentru medii de peste 9,50, nu 8,50 cum este in prezent 

UPDATE 
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• UPDATE Elevii pot fi testati la scoala pentru a reveni in clase in ziua a opta de la 

trecerea in online. Ministrul Educatiei: Am completat ordinul comun. Adresa de la 

Ministerul Sanatatii - ilegala 

• CNSU a aprobat propunerea privind prelungirea starii de alerta cu 30 de zile, 

incepand cu 10 octombrie 

• Guvernul a numit un nou prefect de Bucuresti/ Cine este Alexandra Georgiana 

Vacaru 

• Indicele ROBOR la 3 luni a urcat la 2,07% pe an. Cu cat creste costul creditelor in 

lei 

• Negocierile Romgaz - ExxonMobile pentru preluarea participatiei in proiectul 

Neptun Deep, prelungite cu o luna 

• Noi reguli adoptate in falimentul City Insurance: Milioanele de euro din Fondul 

National de Protectie vor putea fi folosite rapid pentru plata daunelor RCA externe 

• Fostul comisar european Corina Cretu, numita raportor in Parlamentul European 

• 7 octombrie - Ziua internationala a muncii decente 

• Uniunea Europeana si-a reafirmat angajamentul de a primi noi state membre. 

Care sunt tarile candidate 
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• Protest în fața Ministerului Muncii: 'Raluca Turcan, te provocăm să 

trăieşti pe salariul minim' 

Comunitatea Declic organizează, joi, în faţa Ministerului Muncii, o acţiune de protest 

prin care membrii comunităţii îi lansează o provocare inedită actualului ministru al 

Muncii: ”Raluca Turcan, te provocăm să trăieşti cu salariul minim pe economie”. Membrii 

comunităţii vor depune şi o petiție semnată de 35.000 de persoane. 

”Pentru a atrage atenţia asupra faptului că salariul minim pe economie este insuficient, 

membrii Declic vor alinia 30 de coşuri de cumpărături pe trotuarul din faţa ministerului, 

câte unul pentru fiecare zi a unei luni, şi-i vor arăta Ralucăi Turcan ce înseamnă cu 

adevărat să trăieşti cu doar 1.524 de lei”, au transmis organizatorii. 

Protestul are loc, joi, de la ora 10.00, în faţa MInisterului Muncii. 

”Raluca Turcan pare că nu conştientizează ce înseamnă să trăieşti cu salariul minim. Aşa 

că o vom provoca să trăiască şi ea cu 1.524 de lei pe lună şi să ne spună cum i-ar 

împărţi, pe ce i-ar cheltui. Va reuşi să supravieţuiască sau îşi va mai lua un part-time pe 

lângă jobul de la minister, ca să-şi crească veniturile?!‘’ a declarat Anduţa Karetsou, 

campaigner Declic. 

Cu acelaşi prilej, Comunitatea Declic va depune şi petiţia semnată de 35 de mii de 

cetăţeni care cer Guvernului să susţină legea europeană pentru salarii minime decente şi 

să identifice soluţii şi politici naţionale pentru salarii ce nu împing angajaţii la limita 

sărăciei. 

”Membrii Declic atrag atenţia asupra faptului că, formula de calcul a salariului minim, 

lansată zilele acestea de guvernanţi, nu ia în considerare şi valoarea coşului minim de 

consum pentru un trai decent, încălcând Legea 174/2020. Salariul minim net în România 

a fost stabilit la 1.524 lei de la 1 ianuarie 2022, printr-o formulă ce încalcă legea şi care, 

perpetuată şi în următorii ani, îi va condamna la sărăcie pe termen nedefinit pe cei 1,3 

milioane de angajaţi pe salariul minim”, au mai transmis organizatorii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• MediaSind lansează Campania #Vrem respect pentru angajații TVR! 

Încurajat de reușita Campaniei #Vrem respect pentru TVR, care a fost organizată cu 

scopul eliminării abuzurilor administrației Gradea și soldată cu demiterea acesteia 

pentru management defectuos, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala 

MediaSind TVR lansează o nouă campanie în Societatea Română de Televiziune: #Vrem 

respect pentru angajații TVR! 

 MediaSind TVR a reacționat de fiecare dată când colegii noștri au fost ținta abuzurilor și 

comportamentului de tip ciocoiesc din partea celor numiți vremelnic în diverse funcții de 

conducere. Câteva exemple le-am adus și la cunoștința publicului, semnalând și 

instituțiilor abilitate aceste probleme. Este cazul colegilor care au reclamat  primii  

abuzurile șefului Formației de Intervenție, Salvare și Prim Ajutor (amănunte aici: 

MediaSind cere conducerii Televiziunii Române să nu mai pună în pericol viața 

angajaților instituției!), cazul grevei lui Adrian Sobaru (amănunte aici: MediaSind cere 

responsabilitate din partea conducerii Televiziunii Române în cazul protestului extrem al 

lui Adrian Sobaru!), cazul unei colege din Redacția Știri care a fost umilită și amenințată  

de șeful Compartimentului  Informații Clasificate din TVR, cazul colegilor de la TVR Iași 

care au fost înșelați de către conducere prin neplata indemnizației de cazare și umiliți să 

se cazeze 3 persoane în aceeași cameră, în plină pandemie! Este și cazul conducerii de la 

TVR Craiova care a fost  înlocuită în mod abuziv, în condiții circumscrise chiar 

sancțiunilor penale, atâta timp cât șefa interimară a SRTV, Ramona Săseanu, a urmărit un 

scop personal. (amănunte aici: MediaSind cere Parchetului anchetarea faptelor penale 

ale conducerii interimare din Televiziunea Română) 

 Nu în ultimul rând, este vorba despre punerea în pericol a sănătății angajaților prin 

obligarea acestora de a lucra de la sediu. Numai intervenția organizației noastre a 

convins-o pe șefa interimară să-și schimbe opinia potrivit căreia angajații TVR care 

lucrează de la domiciliu nu muncesc. (Amănunte aici: MediaSind cere intervenția 

instituțiilor de control pentru protecția sănătății angajaților din Televiziunea Română!) 

 Din păcate, numirea unei conduceri interimare la SRTV, fără o minimă experiență 

managerială și preocupată mai ales  de satisfacerea unor interese personale, nu a 

schimbat în bine situația instituției. Dimpotrivă, am constatat o înmulțire a abuzurilor 

împotriva angajaților, care  sunt în continuare tratați de către diverși șefi cu 

multă aroganță și cu  lipsă de respect.  
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 La sesizările organizației noastre privind abuzurile și ilegalitățile comise de actualii șefi 

împotriva salariaților, conducerea interimară a răspuns printr-o campanie murdară, 

orchestrată cu sprijinul unor lideri ai sindicatului de casă, al conducerii Serviciului de 

Comunicare, Relații Publice și Protocol și, nu în ultimul rând, cu aportul slugarnic al  unei 

pseudo-vedete care, pentru lingușelile publice și serviciile prestate în favoarea Ramonei 

Săseanu, a fost recompensat, în condiții controversate, cu funcția de șef al 

compartimentului Sport, dar și cu o emisiune de sănătate! 

 Având în vedere aceste fapte care sunt evidente abateri disciplinare, iar unele chiar pot 

constitui infracțiuni, MediaSind TVR face un apel către toți angajații instituției, indiferent 

de apartenența sindicală, să reclame deîndată orice comportament abuziv din partea 

șefilor, care poate leza demnitatea umană ori prestigiul profesional. Orice dovadă de 

abuz poate să fie transmisă pe Platforma avertizorilor publici din cultură și mass-media, 

așa cum ați mai procedat și în cazul altor documente transmise organizației noastre. 

Vă asigurăm că MediaSind TVR va analiza împreună cu casa de avocatură cu care 

colaborează sesizările și documentele voastre, apoi va face toate demersurile  pentru ca 

cei vinovați să răspundă în fața legii. 

Te-ai saturat de un management precar, de abuzuri, incompetență și injurii? De disprețul 

unui mandat interimar în care eșecul a devenit cronic și a prăbușit televiziunea publică? 

Daca DA participă la Campania #vremrespectprentruangajațiiTVR. 

Milităm pentru profesionalism, pentru  revenirea în instituție a unui climat de 

normalitate, fără abuzuri și decizii discreționare. 

Sesizează-ne pe  Platforma avertizorilor publici din cultură și mass-media, iar noi te vom 

apăra! 

#vremrespectpentruangajațiiTVR! 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 
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• Iohannis: Nu am convingerea că se va găsi o soluție după prima 

rundă de consultări / E greu de negociat cu un partid care a dărâmat 

guvernul / Ce spune despre posibilitatea de a-l desemna din nou pe 

Cîțu 

Președintele Klaus Iohannis spune că nu are convingerea că se va găsi o soluție după 

prima rundă de consultări cu partidele. Întrebat, miercuri, despre posibilitatea refacerii 

coaliției de guvernare, Iohannis a spus că este greu de negociat cu un partid care a 

dărâmat Guvernul. Despre varianta ca Florin Cîțu să fie desemnat din nou premier, 

Iohannis a susținut că nu există "nicio piedică". 

Aflat miercuri în Slovenia, Iohannis a fost întrebat de jurnaliști de ce a convocat abia 

săptămâna viitoare consultările cu partidele pentru formarea unui nou guvern și a dat 

vina pe partidele care au demis Cabinetul Cîțu. 

”Am constatat ieri, în Parlament, un entuziasm total nemotivat în legătură cu căderea 

Guvernului. Am observat, și dumneavoastră ați putut să observați, după ce s-a încheiat 

moțiunea liderii și membrii partidelor care au votat această moțiune au avut diverse 

abordări. 

Au venit unii să ne spună că probabil nu se prezintă la consultări. Da, probabil 

dumnealor au dărâmat un guvern și habar nu au ce o să se întâmple după aceea, deci 

nu vin la consultări. Alții au țopăit pe acolo strigând că vor să suspende președintele. Nu 

văd ce ar rezolva suspendarea președintelui în relația dintre partide, dar cu siguranță ar 

crea circ și probabil despre asta vorbim, vor doar circ. 

Alții au venit în fața microfoanelor cu texte ca și cum acum prima dată s-ar inventa 

coaliția și nu ei ar fi fost cei care au detonat coaliția și au dus la căderea Guvernului. 

Eu cred că este nevoie de zile bune până când toată lumea coboară cu picioarele pe 

pământ, fiindcă această criză este diferită de alte crize guvernamentale, politicienii au 

ajuns să aibă doar discursuri anti-toți, fiecare este împotriva fiecăruia. Or așa nu se 

poate. 

Doar prin maturitate, și nu prin țâfnă, se rezolvă această criză guvernamentală și, să fim 

sinceri cu noi, cineva trebuie să guverneze țara, cineva trebuie să formeze 

guvernul și guvernul se formează cu o majoritate parlamentară.  
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Așa că am considerat că este nevoie de câteva zile până când acest entuziasm nemotivat 

creat de căderea guvernului se stinge un pic, lumea ajunge să își pună problema: bun, 

acum ce urmează și să începem discuții așezate, serioase, mature, fiindcă altfel 

problemele vor deveni din ce în ce mai complicate”, a susținut Iohannis. 

El a afirmat că această criză este diferită de alte crize, pentru că politicienii au încept să 

aibă discursuri "anti-toţi”. 

”Aşa nu se poate. Doar prin maturitate, şi nu prin ţâfnă se rezolvă această criză 

guvernamentală şi, să fim sinceri cu noi, cineva trebuie să guverneze ţara şi să formeze 

Guvernul. 

Am considerat că este nevoie de câteva zile pentru ca acest entuziasm legat de căderea 

Guverului să se stingă un pic, să începem discuţii aşezate, mature pentru că altfel 

problemele devin din ce în ce mai complicate”, a mai spus Klaus Iohannis. 

Mai poate fi desemnat Florin Cîțu premier? 

Președintele Klaus Iohannis susține că nu există nicio piedică: 

"Orice persoană susţinută de o majoritate parlamentară poate să devină premier. 

Evident. Aşa scrie în Constituţie, nu există nicio piedică”. 

Întrebat dacă Ludovic Orban este luat în calcul ca propunere de premier, şeful statului a 

răspuns: "Din informaţiile mele, politica partidelor se face în forurile partidelor şi nu în 

presă”. 

Mai este posibilă refacerea coaliției de guvernare? 

Klaus Iohannis spune că este greu să negociezi cu un partid care a votat să îşi dărâme 

propriul guvern. 

”Când se formează un guvern, persoana desemnată de președinte trebuie să caute să 

facă o majoritate, deci problema trebuie să și-o pună cel care va fi desemnat să își caute 

o majoritate, dar sigur că pe mine mă preocupă. 

Întrebarea este legitimă fiindcă dacă vrem să analizăm faptele și nu poveștile politice, 

vedem că USR a fost în Guvern, a abandonat guvernarea, a votat USR împreună cu PSD 

și cu AUR pentru căderea Guvernului din care au făcut parte.  
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Aceștia sunt niște pași politici cu mare greutate și nu știu dacă partidele vor putea sau 

vor dori să treacă peste aceste lucruri. E greu de negociat cu un fost partener care a 

votat să îți dărâme Guvernul.”, a răspuns şeful statului. 

El a mai spus că nu are convingerea că se va găsi o soluție după prima rundă de 

consultări cu partidele. 

Ce soluții sunt - un guvern minoritar sau alegeri anticipate? 

"Tocmai aceste soluții vor trebui să transpară din consultările care vor avea loc și dacă 

am spus că situația este mai complicată decât altă dată, eu nu am convingerea că după 

prima rundă de consultări se va cristaliza o soluție. Este posibil să fie nevoie de încă o 

rundă de consultări și este nevoie ca partidele să se așeze la discuții în diferite 

combinații pentru a căuta soluții. 

Politica coalițiilor nu se face doar prin niște consultări la Cotroceni. Coalițiile se formează 

între partide, oamenii trebuie să aibă curajul să lase discursul acela patetic în urmă, să se 

așeze și să discute concret ce se poate face pentru România. Fiindcă România trebuie 

guvernată, trebuie să existe un Guvern. 

Ori dacă partidele nu se înțeleg, să vă explic ce se întâmplă. Dacă partidele nu se înțeleg, 

atunci acest guvern interimar va rămâne în funcție până când se găsește o nouă soluție. 

Nu există niciun înlocuitor, țara nu poate să rămână total neguvernată și cred că până la 

urmă toată lumea va înțelege că este mai bine să avem un guvern cu puteri depline 

decât un guvern interimar", a răspuns șeful statului. 

Chestionat din nou despre posibilitatea declanșării de alegeri anticipate, Iohannis a spus 

că nu exclude "niciun pas constituțional": 

"Nu exclud niciun pas constituțional. Dar, orice am face, trebuie să ducă la o soluție. Or 

soluția, indiferent cum o abordăm, trebuie să fie în final formarea unui guvern care 

merge mai departe și rezolvă problemele României și ale românilor. Acesta este scopul 

politicii. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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• Ședința fără ordonanțe de urgență - Lista actelor normative adoptate 

de guvernul interimar în prima ședință 

Guvernul Cîțu interimar a avut miercuri seara prima ședință după adoptarea în 

parlament a moțiunii de cenzură depuse de PSD. Cu puteri limitate de art. 110 din 

Constituție la administrarea treburilor curente ale țării, fără posibilitatea de a pomova 

politici noi, guvernul interimar a prelungit starea de alertă și a adoptat alte 17 hotărâri. 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă actele normative aprobate în ședința Guvernului României 

din 6 octombrie 2021: 

I. HOTĂRÂRI 

1. HOTĂRÂRE pentru aprobarea cuantumului minim al burselor de performanță, de 

merit, de studiu și de ajutor social pentru elevii din învățământul preuniversitar de stat, 

cu frecvență, care se acordă în anul școlar 2021-2022 

2. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 385/2021 privind domeniile și 

programele de studii universitare de master acreditate și numărul maxim de studenți ce 

pot fi școlarizați în anul universitar 2021-2022 și a Hotărârii Guvernului nr.403/2021 

privind aprobarea Nomenclatorului domeniilor şi al specializărilor/ programelor de 

studii universitare şi a structurii instituțiilor de învăţământ superior pentru anul 

universitar 2021– 2022 

3. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 136/2016 privind aprobarea 

normelor metodologice pentru determinarea costului standard per elev/preșcolar și 

stabilirea finanțării de bază de la bugetul de stat, din sume defalcate din TVA prin 

bugetele locale, pe baza costului standard per elev/preșcolar, pentru toți preșcolarii și 

elevii din învățământul general obligatoriu particular și confesional acreditat, precum și 

pentru cei din învățământul profesional și liceal acreditat, particular și confesional 

4. HOTĂRÂRE aprobarea Acordului între Ministerul Educației și Cercetării din România și 

Ministerul Educației din Republica Populară Chineză privind recunoașterea reciprocă a 

diplomelor și certificatelor din învățământul superior, semnat la Beijing la 30 decembrie 

2020 
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5. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit prin schimbul de scrisori 

semnate la Bucureşti la 22 iulie 2021 şi la Paris la 23 august 2021 între Guvernul 

României şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, la Acordul-cadru de împrumut 

dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, semnat la 2 februarie 2007 

la Bucureşti şi la 9 februarie 2007 la Paris, pentru finanţarea primei faze a Proiectului 

“Sistem integrat de reabilitare a sistemelor de alimentare cu apă şi canalizare, a stațiilor 

de tratare a apei potabile şi stațiilor de epurare a apelor uzate în localitățile cu o 

populație de până la 50.000 locuitori” 

6. HOTĂRÂRE pentru actualizarea anexei la Hotărârea Guvernului nr. 847/2020 pentru 

aprobarea Listei cuprinzând categoriile de informaţii secrete de stat, pe niveluri de 

secretizare elaborate sau deținute de Ministerul Finanțelor Publice și de instituțiile aflate 

în subordinea acestuia și termenele de clasificare aferente 

7. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 2021 al 

Regiei autonome ”Monetăria statului”, aflată în subordinea Băncii Naționale a României 

8. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 2021 al 

Regiei autonome ”Imprimeria Băncii Naționale a României”, aflată în subordinea Băncii 

Naționale a României 

9. HOTĂRÂRE privind modificarea datelor de identificare și actualizarea valorilor de 

inventar ale unor imobile aflate în domeniul public al statului și în administrarea unor 

unități din subordinea Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale precum și 

transmiterea unei părţi dintr-un imobil aflat în domeniul public al statului din 

administrarea Direcției pentru Agricultură Județene Olt în administrarea Agenției pentru 

Finanțarea Investițiilor Rurale 

10. HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico - economici aferenți obiectivului 

de investiții „Varianta de ocolire a orașului Beclean“, județul Bistrița-Năsăud 

11. HOTĂRÂRE privind actualizarea datelor de identificare și scoaterea unor bunuri 

mobile din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, aflate în 

administrarea Ministerului Mediului, Apelor și Pădurilor - Regia Națională a Pădurilor - 

Romsilva, ca urmare a decesului 
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12. HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a unor bunuri imobile din 

domeniul public al statului și administrarea Ministerului Afacerilor Interne – 

Administraţia Naţională a Rezervelor de Stat şi Probleme Speciale – Unitatea Teritorială 

95 și Unitatea Teritorială 235, precum și transmiterea acestor bunuri aflate în 

proprietatea publică a statului din administrarea Ministerului Afacerilor Interne pentru 

Administraţia Naţională a Rezervelor de Stat și Probleme Speciale – Unitatea Teritorială 

95 și Unitatea Teritorială 235 în administrarea Secretariatului General al Guvernului 

pentru Administraţia Naţională a Rezervelor de Stat și Probleme Speciale – Unitatea 

Teritorială 95 și Unitatea Teritorială 235 

13. HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului a unei construcții și darea acesteia în administrarea Oficiului de 

Cadastru și Publicitate Imobiliară Cluj 

14. HOTĂRÂRE privind repartizarea sumelor corespunzătoare cotei prevăzută la art. 6 

alin.(1) lit.e) din Legea bugetului de stat pe anul 2021 nr. 15/2021, cu modificările și 

completările ulterioare, pentru finanțarea instituțiilor publice de spectacole din 

subordinea autorităților administraţiei publice locale ale unităților administrativ-

teritoriale din judeţe, respectiv teatre, opere şi filarmonici 

15. HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Valea Mare, județul Covasna 

16. HOTĂRÂRE privind prelungirea stării de alertă pe teritoriul României începând cu 

data de 10 octombrie 2021, precum și stabilirea măsurilor care se aplică pe durata 

acesteia pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID – 19 

17. HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția 

Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2021, pentru unele unități administrativ-

teritoriale 

18. HOTĂRÂRE privind numirea doamnei Vacaru Georgiana-Alexandra în funcția de 

prefect al municipiului București 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Guvernul a alocat peste un miliard de lei din Fondul de rezervă 

pentru proiectele locale, “indiferent de culoare politică”. Potrivit 

Ministerului Dezvoltării, o parte din sumă va acoperi costurile cu 

serviciile de asistență socială și de protecție a copiilor. 

Potrivit Ministrului Dezvoltării Cseke Attila, guvernul a alocat peste un miliard de lei din 

Fondul de rezervă la dispoziția Guvernului pentru proiectele locale. Potrivit 

comunicatului, o parte din sumă va acoperi costurile privind serviciile de asistență 

socială și de protecție a copiilor, plătite de consiliile județene – a precizat ministrul. 

Din suma de peste un miliard de lei, 177.159.000 de lei au fost alocate consiliilor 

județene și sunt destinatecosturilor privind serviciile de asistență socială și protecție a 

copiilor. 

Potrivit lui Cseke Attila, “2.756 de administrații locale din România (aproape toate cele 

care au depus cereri în acest sens), indiferent de culoarea politică a primarilor, au primit 

finanțare în valoare totală de 1.010.966.000 lei, incluzând cele 41 de județe ale țării. 

Proiectele locale trebuie finalizate, ele trebuie să servească aceste comunități locale. Prin 

măsura adoptată astăzi, ne asigurăm că investițiile pentru care au fost cheltuiți bani 

publici nu vor rămâne neterminate“, a spus ministrul. 

Astfel, 2.514 comune din România au primit o finanțare în valoare totală de 614.873.000 

lei, 194 orașe – 95.588.000 lei, iar 123.346.000 lei au fost alocați pentru 48 de municipii. 

Fondurile acoperă necesarul de finanțare a autorităților publice locale, în funcție de 

execuția bugetară a acestora și de necesități. Ministrul a mai precizat și că fondurile sunt 

necesare pentru finalizarea investițiilor publice finanțate de stat sau din fonduri UE, 

precum și pentru cheltuieli urgente ale autorităților publice locale. 

(Sursa: biziday.ro) 
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• Marcel Ciolacu joacă la rupere: plângere penală împotriva lui Florin 

Cîțu și a miniștrilor 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, anunță faptul că social-democrații vor depune 

plângere penală împotriva lui Florin Cîțu și a miniștrilor pentru modul în care au alocat 

sumele către primari din Fondul de Rezervă. De asemenea, decizia Guvernului va fi 

atacată pe toate căile. 

”Iohannis și Cîțu au decis că, dacă nu trăiți într-o comunitate condusă de un liberal, veți 

suferi de frig, sărăcie și foame! Au alocat 80% din banii pentru administrația locală către 

localități cu primari PNL și UDMR. 

Cîțu și-a plătit functia la Congres, dar restul românilor, peste 70%, au fost pedepsiți! 

Iohannis și Cîțu tocmai i-au condamnat la frig, cu spitale și școli închise! 

Așa crede Iohannis că ne pune pe toți cu botul pe labe! Fostul primar al Sibiului a 

pierdut total contactul cu realitatea, crezând că așa îl va putea tine pe Cîțu, un premier 

deja mort, în funcție! 

Le spun clar: în ciuda tuturor amenițărilor și a deciziilor profund nedrepte ale guvernării 

lor eșuate, nu vom ceda! Vor primi în schimb ceea ce merită: 

1. plângere penală pentru abuz în serviciu față de toți demnitarii implicați în decizia 

luată de Guvern; 

2. atacăm și desființăm hotârărea de Guvern prin care au alocat discreționar banii către 

primării din Fondul de Rezervă; 

3. Cîțu va pleca! De tot!”, scrie Marcel Ciolacu. 

(Sursa: G4media.ro) 
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• Florin Cîțu: Am luat decizia ca PNL și guvernul să susțină plafonarea 

prețurilor la energie în România 

"Am văzut și evoluția prețurilor în ultima perioadă și am luat decizia ca PNL și guvernul 

să susțină plafonarea prețurilor la energie în România", a declarat Florin Cîțu miercuri 

seară, la briefing-ul de presă de la Palatul Victoria. Vom susține plafonarea la prețurile 

actuale, a anunțat șeful executivului demis. 

"Va fi o decizie luată în prima ședință de guvern după ce se va rezolva criza, deci vom 

susține plafonarea prețurilor la energie la prețurile pe care le vedem în această perioadă, 

acum", a precizat Cîțu. 

El a avertizat companiile să nu încerce să profite de această perspectivă crescând 

prețurile. 

"De aceea avertizez toate companiile care vor să profite de acest anunț în perioada 

următoare să nu se chinuie, pentru că vom susține plafonarea la prețurile actuale", a 

conchis Florin Cîțu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Experții în energie critică modul în care guvernul a calculat limitele 

de consum pentru compensarea facturilor la gazele naturale 

Experții în energie atrag atenția că mulți consumatori nu se vor încadra în plafoanele 

stabilite de guvern pentru compensarea facturilor la gazele naturale. De exemplu, în 

decembrie, limita este de 275 de metri cubi de gaze naturale pentru a beneficia de 

reducerea de 25% din valoarea facturii. Cei care o depășesc vor plăti totul la prețul 

nesubvenționat. 

Expertul în energie Ionuț Purica a explicat pentru Știrile TVR că mulți consumatori nu se 

vor încadra în limitele impuse de guvern pentru a beneficia de compensarea facturilor la 

gaze în sezonul rece. 

Potrivit specialiștilor, pentru încălzirea unui apartament de 60 de metri pătrați se 

consumă, în medie, 115 metri cubi de gaze.  
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Pentru o casă de 100 de metri pătrați, consumul lunar crește la 250-300 de mc, pentru o 

temperatură medie de 21 de grade. 

Statul va suporta 25% din factura la gaze numai în situația în care consumatorii respectă 

anumite limite de consum în lunile de iarnă. 

Astfel, în noiembrie și martie puteți consuma 150 de metri cubi gaze, în februarie 200 de 

metri cubi, iar în lunile cele mai friguroase, decembrie și ianuarie, 250 de metri cubi. La 

aceste limite se adaugă o marjă de 10%, ceea ce însemnă că, în decembrie, spre 

exemplu, puteți consuma cel mult 275 de metri cubi gaze pentru a primi compensarea 

de 25% din factură. 

Cei care consumă peste aceste limite nu vor beneficia de reducere. 

În ultima perioadă, mulți români au reclamat la Protecția Consumatorilor că unii furnizori 

de energie au majorat prețurile la scurt timp după încheierea noilor contracte. 

Președintele Klaus Iohannis a declarat la Ljublijana că reprezentanții Comisiei Europene 

caută soluții comune pentru reducerea sau plafonarea prețurilor la energie. 

Potrivit specialiștilor, chiar și cu compensarea de către stat, facturile la energie vor fi în 

această iarnă cu până la 15% mai mari. Fără compensare, consumatorii ar putea plăti 

chiar și cu 30% mai mult. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Furnizori de energie amendaţi pentru nereguli, care au dus la 

majorarea preţurilor 

Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor (ANPC) a sancţionat cu amenzi, 

care au ajuns și la sute de mii de lei, furnizori de energie electrică şi gaze naturale, 

pentru practici comerciale incorecte. 

Contracte modificate la doar trei luni de la încheiere şi în interiorul perioadei de 

valabilitate de 12 luni, uneori fără să existe un acord al clientului nici măcar pe contractul 

iniţial, oferte înşelătoare sau incomplete sunt câteva dintre neregulile constatate 

de inspectorii ANPC, care au impus eliminarea acestora.  
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Controalele au avut loc, în perioada 30 august – 28 septembrie, la operatorii economici, 

furnizori de energie electrică şi gaze naturale cu activitate de furnizare la clienţii finali, 

privind modul de respectare a prevederilor legale la prestarea serviciilor de furnizare a 

energiei electrice şi furnizare a gazelor naturale. Acestea au vizat. printre altele, ofertele 

prezentate şi concordanţa între tarifele prezentate în oferte şi tarifele la încheierea 

contractelor, eventuale practici comerciale incorecte  la încheierea contractelor sau 

modificarea acestora în defavoarea consumatorilor, precum şi existenţa unor clauze 

abuzive în contracte. 

În cazul Engie România SA, ca urmare a reclamaţiilor clienţilor, s-a stabilit că nu a fost 

respectat termenul de notificare prevăzut în contract, în ceea ce priveşte expirarea 

perioadei contractuale, respectiv încheierea unui nou contract la alt tarif, amenda 

aplicată fiind de 10.000 lei. Ulterior, Engie şi-a notificat utilizatorii. 

Alte deficienţe constatate de inspectorii ANPC s-au referit la nerespectarea termenului 

de 12 luni pentru ofertele de preţ la gazele naturale şi notificarea cu un preţ mult mai 

mare într-un interval de 3 luni de la notificarea iniţială, considerându-se că a fost făcută 

o discriminare între consumatorii care semnaseră deja un contract şi cei care nu 

semnaseră şi cărora li s-a modificat preţul iniţial. 

În acest caz, compania a primit trei amenzi în valoare totală de 150.000 lei, fiindu-i 

solicitată şi încetarea practicilor comerciale incorecte. 

Alte firme, precum E-ON Energie România SA Târgu Mureş, CIS GAZ SA Sântana de 

Mureş,  SST GRUP Transilvania SRL Tg.Mureş, Pado Group Infrastructures SRL Târgu  

Mureş nu informau consumatorii în contracte asupra tarifelor cuprinzând taxele 

percepute, inclusiv TVA. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Ministrul Energiei: ”România va construi cu partenerii americani, 

canadieni şi francezi cele 2 reactoare de la Cernavodă” 

Ministrul Energiei: ”România va construi cu partenerii americani, canadieni şi francezi 

cele 2 reactoare de la Cernavodă”  
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România va construi cu partenerii americani, canadieni şi francezi cele 2 reactoare de la 

Cernavodă, a anunţat miercuri ministrul Energiei, Virgil Popescu. 

"În cadrul sesiunii plenare ”Building a green future - getting to net zero”, moderată de 

John Kerry - trimisul special al preşedintelui SUA pentru Climă, am avut astăzi o 

intervenţie pentru a prezenta poziţia ţării noastre. Am transmis că ţara noastră susţine 

dezideratul de emisii zero până în 2050, iar în procesul de decarbonare al sistemului 

energetic vom implica sectorul nuclear. 

Decarbonare fără energie nucleară nu se poate. De aceea România va construi cu 

partenerii americani, canadieni şi francezi cele 2 reactoare de la Cernavodă şi, totodată, 

acordăm o mare atenţie tehnologiei SMR. Sunt foarte bucuros că în partea de concluzii 

a sesiunii, poziţia României cu privire la energia nucleară a fost preluată", scrie Virgil 

Popescu, pe Facebook. 

Cele două reactoare nucleare ale centralei din Cernavodă asigură aproape 20% din 

producţia de energie a ţării. România are în plan de foarte mulţi ani construcţia altor 

două reactoare nucleare. 

Acordul între Guvernul României şi Guvernul Statelor Unite ale Americii privind 

cooperarea în legătură cu proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă şi în sectorul 

energiei nucleare civile din România, a fost semnat la Bucureşti, la 9 decembrie 2020 şi 

la Upper Marlboro, la 4 decembrie 2020. 

Acordul vizează mai multe arii de cooperare, printre care: proiectul unităţilor 3 şi 4 de la 

Cernavodă, retehnologizarea unităţii 1, cooperarea în domenii precum reglementarea, 

cercetarea şi dezvoltarea, schimburi între laboratoare de cercetare şi universităţi, 

pregătirea personalului. 

Adiţional proiectelor actuale, proiectului unităţilor 3 şi 4 şi retehnologizării unităţii 1 CNE 

Cernavodă, acordul prevede şi cooperarea pe termen lung şi foarte lung prin 

posibilitatea dezvoltării reactoarelor modulare mici în România, pe un amplasament care 

urmează a fi stabilit, în vederea asigurării în viitor a flexibilităţii şi scalabilităţii 

tehnologiilor nucleare. 

(Sursa: ziare.com)  
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• Majorare masivă a burselor pentru elevi, din semestrul al doilea. 

Bursele de merit se vor acorda doar pentru medii de peste 9,50, nu 

8,50 cum este în prezent UPDATE 

Bursele elevilor cresc substanțial începând din semestrul al doilea al acestui an școlar. 

Potrivit unei hotărâri de guvern adoptată miercuri, bursele de performanță cresc de 5 

ori, cele de merit și cele sociale se dublează, iar bursele de studiu cresc cu 50%. 

Pe de altă parte, bursele de merit se vor mai acorda doar elevilor cu medii de peste 9,50, 

nu 8,50 cum este în prezent, a anunțat ministrul Educației. 

Noile cuantumuri minime ale burselor: 

Bursele de performanță cresc de la 100 la 500 de lei 

Bursele de merit cresc de la 100 la 200 de lei și se acordă de la media 9,50 

Bursele de studiu cresc de la 100 la 150 de lei 

Bursele de ajutor social cresc de la 100 la 200 de lei 

"Bursele de merit se dublează, de la 100 la 200 de lei, în același timp crește plafonul de 

la care acestea vor putea fi acordate, de la media 8,50 la media 9,50. Urmare a predării 

on-line, urmare a renunţării la teze, rezultatele au fost foarte mult distorsionate, în aşa 

fel încât 50% din elevii României s-ar fi încadrat la burse de merit, urmare a rezultatelor 

înregistrate la nivelul anului şcolar 2020-2021", a spus Cîmpeanu într-o declaraţie de 

presă susţinută la Palatul Victoria, potrivit Agerpres. 

Ministrul a menţionat că în anul şcolar 2020-2021, un număr de 553.000 de elevi au 

înregistrat medii peste 8,50 şi 347.000 de elevi au avut medii peste 9,50. 

"Această hotărâre de guvern este iniţiată în baza articolului 82 din Legea Educaţiei 

Naţionale, care prevede obligativitatea iniţierii acestei hotărâri de guvern. Este un act de 

administrare care pune în aplicare o normă deja existentă, cea prevăzută la art. 82, Legea 

Educaţiei Naţionale, deci nu este o politică nouă. Aceste cuantumuri vor fi valabile 

începând cu semestrul doi al anului şcolar 2021-2022, care va începe în data de 10 

ianuarie.  
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Deci, semestrul întâi are bursele prevăzute în legea bugetului pentru anul 2021. Este 

vorba de o îmbinare a celor două reglementări, anul şcolar care se întinde pe doi ani 

calendaristici şi legea bugetului care se face în acelaşi an", a spus Cîmpeanu. 

Ministrul a apreciat că o creştere a burselor va încuraja performanţa, dar ar urma să ducă 

şi la reducerea abandonului şcolar. În acest sens, a menţionat că îşi menţine intenţia 

referitoare la condiţionarea acordării bursei de o bună prezenţă la şcoală, astfel încât 

elevii să nu aibă mai mult de zece absenţe nemotivate într-un semestru. Condiţia va fi 

reglementată prin ordin al ministrului Educaţiei. 

"Această creştere semnificativă a burselor, de până la cinci ori, înseamnă pe de o parte o 

încurajare a performanţei, dar pe de altă parte înseamnă o măsură menită să reducă 

abandonul şcolar. În momentul în care mai mulţi copii din aceeaşi familie au şansa 

acestor burse, deja venitul din burse devine atât de atractiv, încât părinţii să susţină 

activitatea în şcoală a propriilor copii. Da, este o măsură care vizează ambele planuri, 

pentru că la zece absenţe nemotivate pe semestru, aceste burse se pierd", a spus 

Cîmpeanu. 

Măsura a fost luată prin hotărâre de guvern, miercuri, în prima ședință după demiterea 

cabinetului prin moțiune de cenzură. 

Ce prevede hotărârea de Guvern 

ARTICOL UNIC 

(1) Începând cu data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, în semestrul I al anului școlar 

2021-2022, cuantumul minim al burselor de performanţă, de merit, de studiu şi de ajutor 

social, de care pot beneficia elevii din învăţământul preuniversitar de stat, cu frecvenţă, 

este de 100 lei. 

(2) Începând cu data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, în semestrul II al anului 

școlar 2021-2022, cuantumul minim al burselor de performanţă, de merit, de studiu şi de 

ajutor social, de care pot beneficia elevii din învăţământul preuniversitar de stat, cu 

frecvenţă, este de: 

a) 500 lei, pentru bursa de performanță, 

b) 200 lei, pentru bursa de merit,  
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c) 150 lei, pentru bursa de studiu, 

d) 200 lei, pentru bursa de ajutor social. 

(3) Bursele se asigură din bugetele locale ale unităților administrativ-teritoriale de care 

aparțin unitățile de învățământ preuniversitar și din sume defalcate din taxa pe valoare 

adăugată, aprobate anual prin legea bugetului de stat cu această destinație. 

(4) Autorităţile deliberative ale administraţiei publice locale pot stabili un cuantum mai 

mare al burselor, cu încadrarea în legea bugetului unităţilor/subdiviziunilor 

administrativ-teritoriale. 

Cine primește bursă acum - criterii generale 

Bursele de performanță se acordă elevilor care se încadrează în cel puțin unul din 

cazurile următoare: 

a) au obținut locurile I, II sau III la etapele naţionale ale olimpiadelor și concursurilor 

școlare naționale organizate de Ministerul Educației 

b) s-au calificat în loturile de pregătire pentru competițiile internaționale; 

c) au obținut locurile I, II sau III la etapele naționale ale competițiilor/concursurilor 

cultural - artistice, cu caracter sportiv sau cu caracter tehnico-științific, de nivel național 

În perioada de acordare a bursei, elevii pot pierde bursa dacă nota la purtare într-un 

semestru este mai mică decât 10. 

Bursele de merit se acordă elevilor care se încadrează în cel puțin unul din cazurile 

următoare: 

a) au rezultate deosebite la învățătură: au obținut media generală de cel puțin 8,50 și 

nota 10 la purtare în anul școlar anterior, respectiv în primul semestru al anului școlar, 

pentru elevii aflați în clasele de început ale învățământului primar, gimnazial, liceal sau 

profesional; 

b) au obținut locurile I, II sau III la etapele județene ale olimpiadelor și concursurilor 

școlare naționale; 
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c) au obținut locurile I, II sau III la etapele județene ale competițiilor/ concursurilor 

cultural - artistice, cu caracter sportiv sau cu caracter tehnico-științific, de nivel național. 

Bursa de studiu se acordă elevilor care provin din familii cu un venit lunar mediu pe 

membru de familie pe ultimele 3 luni cel mult egal cu salariul minim pe economie și care 

îndeplinesc simultan condițiile: au media generală peste 7,00 și nota 10 la purtare în 

semestrul anterior celui în care se acordă bursa. 

Bursele de studiu sunt revizuite semestrial, în funcţie de modificările intervenite în 

veniturile nete lunare ale familiei și în situația școlară a elevilor. 

Toate criteriile de acordare a burselor pot fi consultate aici 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• UPDATE Elevii pot fi testați la școală pentru a reveni în clase în ziua a 

opta de la trecerea în online. Ministrul Educației: Am completat ordinul 

comun. Adresa de la Ministerul Sănătății - ilegală  

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a anunțat că a fost semnată o completare la ordinul 

comun Ministerul Educației - Ministerul Sănătății pentru a se clarifica situațiile în care 

elevii se pot testa la școală pentru a reveni în clase în ziua a opta de la intrarea clasei în 

online. Acesta a catalogat adresa transmisă de un funcționar din Ministerul Sănătății, 

prin care se preciza că testarea nu se face la școală decât elevilor cu simptome și nu 

celor ce vor să revină în ziua a opta, drept ilegală. 

UPDATE Completarea la ordinul comun a fost publicată în Monitorul Oficial. Vezi textul 

mai jos în articol și descarcă aici documentul 

DOCUMENT Testarea elevilor în ziua a 8-a. Ministerul Sănătății îl contrazice pe ministrul 

Educației: Nu este prevăzută în sarcina cabinetelor medicale școlare. Se vor testa gratuit 

exclusiv elevii simptomatici / Ce spune Cîmpeanu 
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Declarația lui Cîmpeanu: 

„Tocmai ce am semnat completarea la ordinul comun Ministerul Sănătății Ministerul 

Educației. Este vorba de o completare a articolului 6, alineatul 5 prin care am clarificat 

trei situatii pentru a da posibiltiatea revenirii în clasă începând cu ziua a opta. 

Avem trei situații posibile: 

1. Dacă exista cabinete medicale scolare - va exista obligativitatea testării elevilor care 

doresc să revină. 

2. Acolo unde nu există cabinete școlare, se va solicita DSP iar DSP va organiza echipe 

mobile de testare. 

3. Dacă sunt elevi care s-au testat oriunde altundeva, aceștia vor putea prezenta si ei 

rezultatul negativ al acestui test pentru a putea reveni în ziua a opta. 

Este regretabil că printr-o adresă semnată de un funcționar al MS s-au adus completari 

unui Ordin de ministru, lucru ilegal, deoarece o adresă nu e un act administrativ de 

natură a aduce completări unui ordin de ministru. S-a rectificat și astăzi se va publica in 

Monitorul Oficial completarea prin care am clarificat aceasta situație.” 

Ce prevede completarea la ordinul comun privind testarea în ziua a opta: 

„La articolul 6 din Ordinul ministrului educației și al ministrului sănătății, interimar, nr. 

5.338/2.015/2021 pentru aprobarea măsurilor de organizare a activității în 

cadrulunităților/instituțiilor de învățământ în condiții de siguranță epidemiologică 

pentru prevenirea îmbolnăvirilor cu virusul SARS-CoV-2, publicat în Monitorul Oficial al 

României, Partea I, nr. 942 din 1 octombrie 2021, alineatul (5) se modifică și va avea 

următorul cuprins: 

„(5) Testarea elevilor se realizează în a 8-a zi de la data confirmării cazului pozitiv de 

către cadrul medical din unitatea de învățământ sau, acolo unde nu este posibil, de către 

o echipă mobilă din cadrul DSPJ/DSPMB. Până la efectuarea testului, elevii continuă 

activitatea didactică în regim on-line. 
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Elevii al căror test efectuat în unitatea de învățământ este negativ, precum și elevii care 

prezintă în a 8-a zi de la data confirmării cazului pozitiv rezultatul certificat negativ al 

unui test antigen rapid sau RT-PCR, efectuat în ultimele 24 de ore, pot relua cursurile cu 

prezență fizică. 

Elevii care nu se prezintă la testare sau care nu prezintă rezultatul certificat negativ al 

unui test antigen rapid sau RT-PCR efectuat în ultimele 24 de ore, reiau cursurile cu 

prezență fizică după 14 zile de la suspendarea acestora.” 

Consiliul Elevilor acuză „confuzia generalizată” privind testarea în școli: Absolut nimeni 

nu pare să se facă responsabil de sănătatea elevilor din România 

Luni, o direcție din Ministerul Sănătății a transmis o adresă „către toate direcțiile de 

sănătate publică” care prevedea că orele „pentru grupa/clasa suspendată se pot relua cu 

prezență fizică începând cu a 8-a zi de la data confirmării cazului pozitiv pentru elevii 

care prezintă rezultatul certificat negativ al testului antigen rapid sau RT-PCR realizat în 

ultimele 24 de ore fără ca această testare să fie prevăzută în sarcina cabinetelor 

medicale școlare”. Practic, adresa contrazicea instrucțiunea transmisă tot luni, 4 

octombrie - și prezentată în conferință de presă - de către ministrul Educației Sorin 

Cîmpeanu tuturor Inspectoratelor Școlare, care prevede tocmai că această testare să fie 

făcută fie în cabinetele medicale școlare, fie cu ajutorul DSP. 

Ce prevede adresa Direcției Generale Asistență Medicală, Medicină de Urgență și 

Programe de Sănătate Publică 

„Având în vedere prevederile Ordinului comun ME/MS nr (...)prin care sunt prevăzute 

câteva elemente de noutate, precum: 

- Cursurile pentru grupa/clasa suspendată se pot relua cu prezență fizică începând cu a 

8-a zi de la data confirmării cazului pozitiv pentru elevii care prezintă rezultatul certificat 

negativ al testului antigen rapid sau RT-PCR realiat în ultimele 24 de ore fără ca această 

testare să fie prevăzută în sarcina cabinetelor medicale școlare (paragraful din Ordinul 

nr. 5196/1756/2021, care făcea referire la testarea din ziua a 8-a în cabinetul medical 

școlar a fost abrogat în totalitate) 

- Elevii care nu prezintă rezultatul certificat negativ al unui test antigen rapid sau RT-

PCR, reiau cursurile cu prezență fizică după 14 zile de la suspendarea acestora, 
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- În Ordinul (...) nu este prevăzută testarea cadrelor didactice/ nedidactice simptomatice 

- Sunt testați doar copiii/elevii simptomatici în cazul în care există un consimțământ 

informat și semnat al părintelui/tutorelui legal cu privire la acordul de recoltare a 

probelor de exsudat nazofaringian în vederea testării preșcolarilor sau elevilor 

simptomatici precum și consimțământul elevului care a împlinit vârsta de 18 ani, 

- În unităție de învățământ se vor testa gratuit exclusiv copiii și elevii simptomatici, în 

conformitate cu prevederile Ordinului comun ME/MS nr. 5338/1082/2021.” 

Ce reclamau părinții 

Pe grupurile de pe Facebook, părinții s-au plâns de faptul că noul ordin comun a fost 

interpretat așa încât școlile au transmis că nu se mai ocupă de testare din ziua a opta. 

Teste antigen sunt necesare pentru că, în baza rezultatelor negative, elevii se pot 

întoarce în clasă în ziua a opta de la confirmarea unui caz și trecerea în online, și nu 

trebuie să mai aștepte până în ziua a 14-a. 

„Nouă ni s-a transmis de la școală că, potrivit noului ordin, dacă vrem să ne întoarcem la 

școală în ziua a 8-a trebuie să ne facem test rapid/PCR pe banii noștri. În școală vor fi 

testați doar copiii cu simptome. Decizia se aplică de luni, 4 octombrie. Până acum s-au 

testat și la noi. Așa a fost interpretat ordinul peste tot?” se întreabă un părinte. 

Altcineva a publicat informarea venită de la școală: „INFORMARE DIN PARTEA 

CABINETULUI MEDICAL - Conform noului Ordin comun ME. Nr. 5337/01.10.2021 si MS. 

Nr. 1082/01.10.2021, elevii nu vor mai fi testați la cabinetul medical al școlii decât în 

situația în care aceștia prezintă simptome în timpul programului școlar.” 

În același timp, mai mulți părinți au răspuns dând exemplu de situații în care testarea a 

fost posibilă în ziua a opta până vineri 1 octombrie inclusiv. 

Ce prevedea ordinul comun înainte de completare 

DESCARCĂ AICI DOCUMENTUL - noul ordin comun Ministerul Educației - Ministerul 

Sănătății (.pdf) 
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Vezi aici Monitorul Oficial din 1 octombrie cu textul ordinului comun 

ART. 6 (1) Suspendarea cursurilor cu prezență fizică în unitățile de învățământ 

preuniversitar/ conexe se dispune, în condițiile art. 2 și art. 3, pentru o perioada de 14 

zile la apariţia unui caz confirmat de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2 într-o grupă de 

învățământ antepreșcolar/ preșcolar sau clasă de învățământ primar, gimnazial, liceal, 

profesional şi postliceal. 

(2) La data suspendării cursurilor pentru 50% din totalul grupelor/claselor, se suspendă 

activitatea cu prezența fizică la nivelul întregii unități de învățământ, pentru o perioada 

de 14 zile. Măsura suspendării la nivelul unității de învățământ este dispusă prin 

hotărârea CJSU/CMBSU, la 

propunerea conducerii unității de învățământ/instituției conexe, cu avizul ISJ/ISMB și al 

DSP/DSPMB. 

(3) În situaţia în care în aceeaşi sală cursurile sunt organizate în schimburi, se vor 

suspenda doar cursurile cu prezență fizică pentru clasa în care a fost confirmat cazul de 

îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2. 

(5) Cursurile pentru grupa/clasa suspendată se pot relua cu prezență fizică începand cu 

a 8-a zi de la data confirmării cazului pozitiv, pentru elevii care prezintă rezultatul 

certificat negativ al testului antigen rapid sau RT-PCR realizat în ultimele 24 de ore. 

(6) Elevii care nu prezintă rezultatul certificat negativ al unui test antigen rapid sau RT-

PCR, reiau cursurile cu prezență fizică dupa 14 zile de la suspendarea acestora. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• CNSU a aprobat propunerea privind prelungirea stării de alertă cu 30 

de zile, începând cu 10 octombrie 

Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă a adoptat, miercuri, Hotărârea nr. 80 prin 

care se propune prelungirea stării de alertă pe întreg teritoriul naţional, pentru o 

perioada de 30 de zile, începând cu data de 10 octombrie 2021. 
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Prin Hotărârea numărul 80 sunt menținute măsurile adoptate în Hotărârea de Guvern nr. 

932 din 9 septembrie 2021, cu modificările și completările ulterioare.  

Prin decizia CNSU, care urmează să fie aprobată prin Hotărâre de Guvern, sunt 

menținute restricții în vigoare  - certificatul verde COVID valabil în localitățile cu rată de 

infectare de peste 6 la mie și restricții mai dure când incidența cazurilor COVID-19 trece 

de acest prag. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Guvernul a numit un nou prefect de București/ Cine este Alexandra 

Georgiana Vacaru 

Alexandra Georgiana Vacaru este noul prefect al Bucureștiului, s-a hotărât în ședința de 

guvern de miercuri seară. Absolventă de Drept și Relații Internaționale, cu un master la 

Paris, ea a ocupat mai multe poziții în aparatul guvernamental în ultimii ani. Vacaru a 

fost propunerea PNL pentru această poziție. 

Cine este Alexandra Georgiana Vacaru 

Alexandra Georgiana Văcaru a absolvit Facultatea de Drept din cadrul Universității 

Alexandru I. Cuza din Iași și este licențiată în Relații internaționale și studii Europene la 

Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj. 

De asemenea, are un master in drept european la Universitatea II Pantheon. 

A fost doctorand la Şcoala Doctorală Ordine Publică şi Siguranţă Naţională a Academiei 

de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”. 

A lucrat și pentru UNESCO, Willkie Farr & Gallagher LLP, MAE, NNDKP, Tribunalul UE și 

Ministerul Cercetării, Inovării și Digitalizării. 

În ultimii trei ani a activat ca referent la Tribunalul Uniunii Europene, apoi ca Inspector 

de concurență la Consiliul Concurenței – Direcția Juridic - Contencios. Din august 2021 a 

fost Șef serviciu la Ministerul Cercetării, Inovării și Digitalizării - Serviciul Juridic. 

Conform declarație de avere din 2018, Vacaru deține 3 apartamente, două în 

București și unul în Iași și 5 terenuri agricole. 
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În perioada în care a fost inspector de Concurență, aceasta câștiga 67.000 de lei pe an. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Indicele ROBOR la 3 luni a urcat la 2,07% pe an. Cu cât crește costul 

creditelor în lei 

Marți indicele Robor era de 1,81% pe an  

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în 

lei cu dobândă variabilă, a urcat miercuri, 6 octombrie, la 2,07% pe an, de la 1,81% pe an 

cât a fost marţi, conform informaţiilor publicate de Banca Naţională a României (BNR). 

La debutul anului 2019, indicele ROBOR la 3 luni era 2,99% pe an, iar la începutul anului 

trecut se situa la 3,19%. Pe data de 4 ianuarie 2021, indicele ROBOR la 3 luni era de 

2,01%. 

Indicele la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare în lei cu dobândă 

variabilă, a urcat la 2,16%, de la 1,89% în şedinţa anterioară, iar ROBOR la 12 luni a 

crescut la 2,22%, de la 1,98%. 

Indicele de referinţă pentru creditele consumatorilor (IRCC), reglementat de OUG 

19/2019, este de 1,08% pe an, acesta fiind calculat ca medie aritmetică a ratelor de 

dobândă zilnice ale tranzacţiilor interbancare din trimestrul II 2021, în scădere faţă de cel 

publicat în urmă cu trei luni, de 1,25%. 

În luna mai 2019, a intrat în vigoare OUG 19/2019 care modifică modul în care este 

calculată rata pentru creditele în lei cu dobânda variabilă. Astfel, Ordonanţa 19 a stabilit 

indicele de referinţă pentru creditele consumatorilor (IRCC), calculat trimestrial exclusiv 

pe baza tranzacţiilor interbancare. 

(Sursa: ziare.com) 
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• Negocierile Romgaz - ExxonMobile pentru preluarea participaţiei în 

proiectul Neptun Deep, prelungite cu o lună 

Reprezentanţii Romgaz şi ExxonMobil România au convenit marţi să extindă până pe 15 

noiembrie perioada de exclusivitate pentru negocierea privind preluarea participaţiei de 

50% pe care o deţine compania americană în proiectul gazelor de mare adâncime 

Neptun Deep din Marea Neagră. 

„În vederea finalizării negocierilor cu privire la tranzacţia de achiziţie a 100% din acţiunile 

ExxonMobil Exploration and Production Romania Limited şi obţinerii aprobărilor 

corporative pentru tranzacţie, în data de 5 octombrie 2021, SNGN Romgaz SA şi 

ExxonMobil Exploration and Production Romania Holdings Ltd au convenit să extindă 

perioada de exclusivitate din 15 octombrie 2021, până în 15 noiembrie 2021. Toate 

celelalte clauze ale Acordului de exclusivitate rămân neschimbate”, se menţionează într-

un raport al Romgaz remis Bursei de Valori Bucureşti, potrivit Agerpres. 

La data de 17 iunie 2021, părţile au semnat un Acord de Exclusivitate prin care 

vânzătorul a acordat Romgaz un drept de exclusivitate pe o perioadă de 4 luni, până la 

data de 15 octombrie 2021, cu privire la negocierile de achiziţie a tuturor acţiunilor 

emise de ExxonMobil Exploration and Production Romania Limited şi care reprezintă 

100% din capitalul social al companiei, ce deţine 50% din drepturile dobândite şi 

obligaţiile asumate prin Acordul de concesiune pentru explorare, dezvoltare şi 

exploatare petrolieră în perimetrul XIX Neptun Zona de Apă Adâncă. 

Mai exact, Romgaz negociază cu Exxon preluarea participaţiei de 50% pe care o deţine 

compania americană în proiectul gazelor de mare adâncime Neptun Deep din Marea 

Neagră. 

În prezent, ExxonMobil şi OMV Petrom sunt parteneri egali în proiectul de mare 

adâncime Neptun Deep, unde explorările au relevat zăcăminte estimate la 42-84 de 

miliarde de metri cubi. Spre comparaţie, România a produs anul trecut 9,2 miliarde de 

metri cubi, potrivit Agenţiei Naţionale pentru Resurse Minerale. 

ExxonMobil şi-a anunţat intenţia de a părăsi România, iar OMV Petrom a precizat că este 

posibil să ia anul viitor decizia de a investi în proiectul Neptun Deep, în funcţie de 

modificările legislative din România şi de situaţia pieţei.  

(Sursa: Digi 24) 
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• Noi reguli adoptate în falimentul City Insurance: Milioanele de euro 

din Fondul Național de Protecție vor putea fi folosite rapid pentru 

plata daunelor RCA externe 

Situația excepțională generată de falimentul demarat la City Insurance, companie cu 3 

milioane de asigurați RCA, a determinat Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) să 

adopte miercuri schimbări la Fondul Național de Protecție (FNP), astfel încât să se poată 

folosi rapid zecile de milioane de euro aflate în conturi pentru a se plăti daunele externe 

care vor veni de la asigurații RCA ai City, de cei neasigurați și nu numai. 

“Prin decizia luată astăzi de Consiliul ASF, Autoritatea de Supraveghere Financiara aduce 

câteva modificări la Regulamentului Autorității de Supraveghere Financiară nr. 6/2017 

privind Fondul național de protecție (FNP) gestionat de Biroul Asigurătorilor Auto AAR, 

modificări menite să asigure o utilizare rapidă și flexibilă a a disponibilului din conturile 

FNP pentru acoperirea daunelor externe suferite de asigurații RCA cu polițe emise de 

City Insurance, cu impact cât mai redus asupra consumatorilor de asigurări RCA dar și 

asupra asigurătorilor care contribuie la formarea FNP”, a declarat miercuri pentru 

HotNews.ro Valentin Ionescu, director general sector asigurări în ASF. 

Proiectul adoptat miercuri, 6 octombrie de ASF, a fost lansat recent în consultare publică 

și vizează schimbări importante la modul cum este reglementat încă din 2017 Fondul 

Național de Protecție (FNP). Din informațiile HotNews.ro, proiectul adoptat azi de ASF a 

rămas neschimbat față de versiunea aflată anterior în dezbatere. 

Acest Fond este gestionat de către Biroul Asigurătorilor Auto (BAAR), care are ca 

membri toți asigurătorii RCA din România, și din el se plătesc daunele pe Carte Verde 

(daunele externe), daunele făcute de cei neasigurați RCA ori neidentificați, despăgubiri 

în dosare de daună deschise în baza unor asigurări de frontieră emise sub autoritatea 

BAAR false sau falsificate, dacă obligația de plată este stabilită în baza unor hotărâri 

judecătorești definitive/irevocabile pronunțate într-un alt stat membru, precum și alte 

cheltuieli. 

Principala modificare vizează posibilitatea utilizării fondurilor disponibile în FNP și sub 

nivelul de referință de 30 milioane de euro, dar nu mai puțin de 10 milioane de euro. 
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"Necesitatea modificării Regulamentului nr. 6/2017 este generată de asigurarea unei 

utilizări rapide și flexibile a acestuia în situații excepționale, cu un impact cât mai redus 

asupra consumatorilor de asigurări RCA dar și a asigurătorilor care contribuie la 

formarea și menținerea Fondului Național de Protecție (FNP).", se arată în referatul de 

fundamentare la acest proiect. 

Care este motivul acestei schimbări și de ce totul are legătură cu falimentul City 

Insurance 

Sorin Greceanu, directorul general al BAAR, a explicat vineri, 24 septembrie, pentru 

HotNews.ro, cum funcționează Fondul Național de Protecție, ce disponibilități are și de 

ce schimbările sunt făcute tocmai în contextul falimentului City Insurance: 

"Conform Regulamentului nr. 6/2017 privind FNP disponibilul FNP trebuie aibă o valoare 

mai mare decât nivelul de referința de 30 de milioane de euro. 

În prezent disponibilul FNP este de 43,5 milioane de euro, iar nivelul contribuției 

permanente este de 4,5% din primele brute încasate aceasta fiind plătită lunar. 

În vederea utilizării rapide și flexibile a acestuia în situații excepționale – așa cum este 

falimentul City, pentru a avea un impact cât mai redus asupra consumatorilor de 

asigurări RCA și a asigurătorilor care contribuie în continuare la formarea și menținerea 

Fondului Național de Protecție (FNP), a fost propusă modificarea Regulamentului FNP, 

astfel încât să se prevadă ca, în situații excepționale, să existe posibilitatea utilizării 

disponibilului FNP și sub nivelul de referință de 30.000.000 de euro dar nu mai puțin de 

10.000.000 euro. 

Aceasta modificare ar da posibilitatea ca, în situații excepționale, BAAR să utilizeze 

pentru plăți, nu doar 13 milioane de euro, ci peste 33 de milioane de euro, diferența 

dintre disponibilul actual al FNP de 43,5 milioane de euro și nivelul minim de 10 

milioane de euro prevăzut acum. 

Astfel, prin posibilitatea de utilizare a acestei sume mult mai mari din disponibilul 

existent la ora actuală în FNP pentru plăți de despăgubiri, se reduce presiunea asupra 

necesității de finanțare a FNP prin contribuții permanente, în condițiile în care avem 

acest disponibil la ora actuală.", a declarat pentru HotNews.ro Sorin Greceanu, directorul 

general al BAAR.  
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Acesta a mai precizat că membrii BAAR contribuie proporţional cu primele brute 

încasate din vânzarea contractelor RCA şi Carte Verde în vederea acoperirii cheltuielilor 

din FNP, precum şi a constituirii rezervelor pentru obligaţiile viitoare. 

În condiții de funcționare normală a pieței, menținerea disponibilului FNP se realizează 

prin intermediul contribuțiilor permanente ale membrilor BAAR. 

La apariția unor situații excepționale și pentru asigurarea necesarului crescut de 

lichiditate pentru plata despăgubirilor care se estimează că vor putea fi recuperate 

ulterior plății de la o altă entitate, cum ar fi FGA, BAAR poate asigura finanțarea FNP și 

prin contribuții speciale ale membrilor, sumele în cauză fiind de natura unui împrumut, 

urmând ca acestea să fie restituite membrilor pe măsura recuperării acestora. 

Primele sume vehiculate în falimentul City: Peste 150 milioane de euro numai din daune 

externe 

Primele estimări privind daunele care ar putea fi plătite în urma falimentului City 

Insurance aparțin Biroului Asigurătorilor Auto (BAAR), care în calitate de birou național 

Carte Verde, estimează că ar putea plăti în următorii ani peste 150 milioane de euro 

pentru daunele făcute în afara țării de asigurații RCA la City. 

"RCA are un efect pe termen mediu spre lung. Da, ne putem aştepta şi peste câţiva ani. 

Încă plătim pentru Astra şi Carpatica. Şi acum plătim. Mai aveam de plată vreo 37 de 

milioane de euro pentru falimentul Astra şi Carpatica. Probabil că estimarea daunelor 

aferente pagubelor în afara României (n.r. - pentru City Insurance) este, probabil, cel 

puţin la nivelul Astra şi Carpatica împreună. Dacă pentru cele două am avut 150 de 

milioane de euro, ne aşteptăm de la 150 de milioane de euro în sus", a declarat miercuri 

Mădălin Roşu, președintele BAAR, în cadrul audierilor din Senat. 

Pentru a-și recupera apoi o parte din aceste sume plătite în contul unor companii intrate 

in faliment, BAAR se duce către Fondul de Garantare a Asiguraților (FGA), doar că de aici 

nu vor putea încasa decât maxim 500.000 de lei (100.000 de euro) pe fiecare contract de 

asigurare, conform Ordonanței de urgență adoptate miercuri de Guvern. 

Pentru diferență speranța este să se recupereze ceva din contractul de reasigurare pe 

care trebuie să-l aibă fiecare societate de asigurări ori în instanță prin înscriere la masa 

credală.  
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Ordonanța de Urgență adoptată miercuri de Guvern va permite Fondului de Garantare a 

Asiguraților (FGA) să poată face plata despăgubirilor către asigurați imediat ce ASF 

retrage autorizația City Insurance și deschide procedura de faliment, fără să se mai 

aștepte ca falimentul să fie declarat prin decizia definitivă în instanță. 

Mai exact, FGA poate plăti în 60 de zile de la publicarea în Monitorul oficial a deciziei 

ASF de retragere a autorizației de funcționare a asigurătorului. 

O altă modificare importantă este că păgubiții care au de recuperat despăgubiri de la o 

firmă de asigurări intrată în faliment vor putea primi cel mult 500.000 de lei pe fiecare 

contract pe care îl au la o astfel de firmă în faliment. Acum, suma maximă este de 

450.000 de lei și se acordă de către Fondul de Garantare a Asiguraților (FGA) per 

creditor, și nu pe fiecare contract de asigurare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Fostul comisar european Corina Crețu, numită raportor în 

Parlamentul European 

Corina Crețu, fost comisar european și fost consilier prezidențial în timpul administrației 

lui Ion Iliescu, a fost numită miercuri, 6 octombrie, Raportor în Parlamentul European 

pentru Raportul Anual privind Controlul Activităților Financiare ale Băncii Europene de 

Investiții. 

Anunțul a fost făcut pe Facebook chiar de Corina Crețu: 

”Banca Europeană de Investiții (BEI) are un rol foarte important în asigurarea coeziunii 

economice și sociale la nivelul Uniunii Europene, contribuind și la dezvoltarea regională 

prin intermediul unor instrumente de investiții specifice - cum sunt împrumuturile, 

titlurile de capital, garanțiile, mecanismele de partajare a riscurilor și serviciile de 

consiliere. 

Totodată, BEI contribuie și la finanțarea proiectelor din regiunile mai puțin dezvoltate, 

sau a proiectelor care, prin amploarea lor, nu pot fi finanțate în întregime prin mijloacele 

de finanțare existente. De altfel, transformările de natură ecologică și digitală 

spre care se îndreaptă Uniunea Europeană vor putea fi realizate și cu ajutorul 

BEI.  
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În perioada de programare 2014-2021, BEI a oferit finanțare de peste 100 de miliarde 

EUR în regiunile de coeziune, ceea ce a contribuit la obiective precum coeziunea 

teritorială și socială, dezvoltarea durabilă, combaterea șomajului în rândul tinerilor, a 

sărăciei și a excluziunii sociale. 

Rolul BEI a crescut foarte mult în ultimii ani în ceea ce privește politica de coeziune, fiind 

de-a dreptul un braț economic al Uniunii Europene - tocmai de aceea, am primit cu 

toată responsabilitatea acest rol de Raportor”, a scris Corina Crețu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• 7 octombrie - Ziua internaţională a muncii decente 

Ziua internaţională a muncii decente este marcată anual la 7 octombrie. Organizaţia 

Internaţională a Muncii (OIM) recomandă ca munca decentă să fie în centrul acţiunilor 

guvernamentale pentru realizarea creşterii economiei mondiale. Munca decentă este 

esenţială pentru eforturile de reducere a sărăciei şi pentru asigurarea unei dezvoltări 

durabile şi echitabile. 

Conceptul de "muncă decentă" a fost gândit în cadrul reuniunii Organizaţiei 

Internaţionale a Muncii din 1999, în comun acord cu partenerii sociali (guverne-

patronate-sindicate) şi însumează aspiraţiile oamenilor cu privire la oportunităţile pentru 

o muncă productivă şi corect remunerată, securitatea la locul de muncă, protecţia 

socială pentru familie, oportunităţile de dezvoltare profesională şi integrare socială, 

libertatea de exprimare, participarea activă în luarea de decizii, egalitatea de şanse 

pentru bărbaţi şi femei. 

Acest concept cuprinde patru componente strategice, valabile indiferent dacă vorbim 

despre economia formală sau informală, munca salariată sau pe cont propriu, munca în 

agricultură, în fabrică, într-un birou, acasă sau în comunitate; principii şi drepturi 

fundamentale ale muncii şi standarde internaţionale de muncă; oportunităţi de ocupare 

şi remunerare; protecţie şi securitate socială, dialog social şi tripartitism. 
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Peste 200 de milioane de locuri de muncă pierdute în urma pandemiei, alte sute de 

milioane în pericol şi un număr mare de şomeri (dintre care marea majoritate femei) 

abandonează piaţa muncii; astfel, cu prilejul acestei zile, se face apel la guverne să 

dezvolte planuri de ocupare a forţei de muncă, potrivit www.ituc-csi.org. 

Secretarul general al ITUC (Confederaţia Internaţională a Sindicatelor), Sharan Burrow, a 

declarat că "guvernele trebuie să aibă o prioritate majoră, şi anume locurile de muncă. Ei 

trebuie să se angajeze din nou la angajarea deplină. Aceasta oferă baza securităţii 

economice şi a justiţiei sociale". Cererea CIS este un obiectiv de 575 de milioane de 

locuri de muncă şi formalizarea a cel puţin jumătate din locurile de muncă informale 

până în 2030, mai aminteşte sursa citată. 

"Locurile de muncă sunt extrem de importante pentru construirea rezistenţei necesare la 

nivel global pentru a face faţă pandemiei şi altor ameninţări existenţiale. Crearea de 

locuri de muncă este esenţială pentru Noul Contract Social, alături de drepturi, protecţie 

socială, egalitate şi incluziune. Ziua internaţională a muncii decente va amplifica apelul 

'Just Jobs', aşa cum subliniază pe scurt campania noastră", a mai spus Sharan Burrow. 

Sindicatele solicită guvernelor să meargă să discute cu sindicatele şi angajatorii pentru a 

stabili obiective ambiţioase pentru crearea şi păstrarea locurilor de muncă în regim de 

urgenţă. Este necesară o implicare puternică privind ocuparea forţei de muncă în 

infrastructură. Cererea de locuri de muncă poate fi realizabilă, în special dacă guvernele 

urmăresc politici fiscale echitabile, mai precizează www.ituc-csi.org. 

În 2008, Organizaţia Internaţională a Muncii şi Confederaţia Internaţională a Sindicatelor 

(CIS) au avut iniţiativa marcării acestei zile prin mobilizarea sindicatelor din întreaga 

lume la mitinguri şi marşuri. Confederaţia Internaţională a Sindicatelor este cea mai 

mare asociaţie sindicală mondială din care fac parte 331 de organizaţii sindicale, care 

reprezintă 207 de milioane de muncitori din 163 de ţări ale lumii. Obiectivul său este 

promovarea pe scară mondială a intereselor sindicale comune şi protecţia drepturilor 

oamenilor muncii. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 octombrie 2021 35 

 

• Uniunea Europeană şi-a reafirmat angajamentul de a primi noi state 

membre. Care sunt țările candidate 

Extinderea clubului celor 27 de naţiuni la 33 de membri ar complica procesul decizional 

tensionat al blocului şi ar sublinia necesitatea unei reforme interne a UE, pe care puţine 

state doresc să o demareze FOTO Pixabay 

Preşedintele Consiliului European, a declarat miercuri, 6 octombrie, că cei 27 de lideri ai 

statelor Uniunii Europene încă discută dacă Uniunea poate primi noi membri, chiar dacă 

blocul comunitar s-a angajat să permită într-o zi aderarea ţărilor din Balcani. 

''Sincer, există discuţii între cei 27 cu privire la capacitatea noastră de a primi noi 

membri'', a declarat preşedintele Consiliului European, Charles Michel, într-o conferinţă 

de presă care a urmat unui summit între liderii din Balcanii de Vest şi cei din UE, 

desfăşurat la Brdo, în Slovenia, care deţine preşedinţia semestrială a Consiliului UE. 

La rândul ei, preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a recunoscut că 

negocierile de aderare cu Macedonia de Nord şi Albania, aflate în impas, afectează 

credibilitatea UE în regiune. 

Totuşi, potrivit EFE, ea a declarat miercuri, la finalul summitului pe care UE l-a organizat 

cu ţările din regiune, că "Uniunea Europeană nu este completă fără Balcanii de Vest". 

''Vrem ca Balcanii de Vest să facă parte din UE. Nu poate exista nicio îndoială în această 

privinţă'', a declarat Von der Leyen. 

Cardul de masa Up Dejun vine cu cost 0 si discount de pana la 50% la principalele 

categorii de produse si servicii de care afacerea ta are nevoie. Obtine oferta AICI! 

În acelaşi timp, însă, ea a făcut apel la Serbia, Muntenegru, Macedonia de Nord, Albania, 

Kosovo şi Bosnia şi Herţegovina să continue reformele în domeniul statului de drept, al 

respectării drepturilor omului, al libertăţii presei şi al măsurilor economice. 

De partea sa, cancelarul german Angela Merkel a respins apelurile de a stabili o dată 

pentru aderarea ţărilor din Balcanii de Vest la UE. 

''Nu prea cred în stabilirea de date, cred în respectarea promisiunilor noastre: odată ce 

condiţiile sunt îndeplinite, aderarea poate avea loc'', a declarat Merkel presei 

după reuniune, conform Reuters.  
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Un termen limită ar pune UE sub presiune, indiferent dacă Balcanii de Vest îndeplinesc 

sau nu condiţiile stabilite de blocul celor 27 de naţiuni, a spus ea. 

''UE îşi reafirmă sprijinul fără echivoc pentru perspectiva europeană a Balcanilor de Vest 

şi salută angajamentul partenerilor din Balcanii de Vest faţă de perspectiva europeană'', 

se afirmă în declaraţia finală a summitului, citată de Reuters. 

''UE îşi reconfirmă angajamentul faţă de procesul de extindere'', se arată în declaraţie, 

deşi Franţa şi alte ţări au insistat asupra formulării potrivit căreia blocul să se 

concentreze pe ''reforme credibile din partea partenerilor, pe o condiţionalitate 

echitabilă şi riguroasă şi pe principiul meritelor proprii''. 

Însă, în condiţiile în care "procesul de extindere" este blocat de diverse dispute la 

Bruxelles, iar liderii politici sârbi nu sunt dispuşi să recunoască independenţa Kosovo din 

2008, mulţi din Balcani consideră că declaraţia UE este lipsită de conţinut. 

Preşedintele Serbiei, Aleksandar Vucic, a declarat miercuri că ţara sa nu va putea adera la 

Uniunea Europeană dacă nu va reglementa problemele nerezolvate cu Kosovo. ''Fără 

soluţionarea problemelor cu Pristina, Serbia nu va putea adera la UE'', a insistat el. 

''Există o perspectivă de extindere, dar este clar că nu toate statele membre (ale UE) au 

acelaşi apetit'', a declarat Vucic ziariştilor după întâlnirea cu liderii UE la summit. 

Ţări precum Danemarca, Franţa şi Olanda se tem de o repetare a aderării pripite a 

României şi Bulgariei în 2007 şi de migraţia prost gestionată a muncitorilor est-europeni 

în Marea Britanie, care i-a întors pe mulţi britanici împotriva UE. Bulgaria se opune 

aderării Macedoniei de Nord din cauza unei dispute lingvistice şi culturale legate de 

istoria comună, scrie Reuters. 

UE este de departe cel mai mare investitor străin şi cel mai mare partener comercial al 

celor şase ţări care au apărut în urma destrămării Iugoslaviei şi a războaielor etnice din 

anii '90. Potrivit Băncii Mondiale, China reprezintă doar aproximativ 8% din comerţul 

internaţional al Balcanilor, faţă de aproape 70% în cazul UE. 

Cu toate acestea, o încercare a preşedinţiei slovene a Consiliului UE de a stabili anul 

2030 ca dată limită pentru aderarea celor şase ţări a eşuat, iar blocul nu a reuşit nici să 

respecte promisiuni concrete pentru cetăţeni, cum ar fi eliminarea vizelor 

pentru Kosovo. 
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Extinderea clubului celor 27 de naţiuni la 33 de membri ar complica procesul decizional 

tensionat al blocului şi ar sublinia necesitatea unei reforme interne a UE, pe care puţine 

state doresc să o demareze. 

(Sursa: ziare.com) 

 

  


